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Protokół nr XLIX/2014 
z XLIX Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 26 sierpnia 2014 r. 
 
W XLIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, sekretarz gminy – Małgorzata Grzegorczyk, skarbnik gminy – 
Mirosława Lica oraz radca prawny Robert Dargiewicz.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XLIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 8 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Nie zgłoszono.  
Porządek obrad XLIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański został przyjęty. 
 
II. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – minął ponad miesiąc od naszego ostatniego 
spotkania. Ten okres był również bardzo pracowity.  
18 lipca – spotkanie z firmą Polhoz. Już wcześniej wspomniałam państwu, że 
zaczęliśmy rozmowy na temat bezpłatnego przejęcia przez gminę części parku w 
Wojanowie i Będzieszynie, ponieważ wydaje nam się, że te obszary powinny być 
przestrzenią publiczną, ogólnie dostępną. W związku z tym, że jesteśmy przed 
kolejną edycją rozdania środków unijnych, jesteśmy przekonani, że na tego typu 
rewitalizację możemy dostać pieniądze. Druga rzecz, to chcielibyśmy stworzyć taki 
szlak – „szlakiem parków podworskich”. W tej chwili skończyliśmy już rewitalizację 
parku w Arciszewie, zaczynamy zaś w Rekcinie, a kolejnym mógłby być park w 
Wojanowie, a następnie w Będzieszynie. Jesteśmy na etapie domawiania przejęcia 
nieodpłatnego 4 ha w Będzieszynie i 9 ha w Wojanowie. Spotkałam się również z 
Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, żeby omówić czy będzie możliwy 
geodezyjny podział tych nieruchomości i mamy wstępną zgodę, że jeżeli wpłynie taki 
wniosek to Konserwator wyrazi zgodę pod warunkiem, że te przestrzenie nie będą 
wygrodzone trwale. Też nie wyobrażam sobie, żeby 9 ha park ktoś grodził, on ma 
być dostępny i przyjazny. Jeżeli dostaniemy taką zgodę, to przedstawię państwu 
projekt uchwały intencyjnej, że jeżeli firma Polhoz wydzieli te działki, to my je 
nieodpłatnie przejmiemy. Z firmą również finalizujemy projekty podziału działki pod 
PSZOK – 3 500 m² przy ul. Zastawnej i 900 m² pod studnię głębinową w Wojanowie. 
Te nieruchomości przejmujemy w zamian za drogę, na której oddanie wyraziliście 
państwo zgodę. Jest to droga gminna, nam nie potrzebna, a dzieląca ich działki.  
Mieliśmy spotkanie ze Starostwem Powiatowym w sprawie firmy Jony z Rekcina. 
Mamy ogromny problem z tą firmą, która wwozi śmieci do miejscowości w 
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ogromnych ilościach. 30 września służby Starosty zapowiedziały kontrolę. Natomiast 
my też przyglądamy się tej sprawie, jednak prawdę mowiąc obawiam się, że możemy 
mieć duży kłopot z gromadzeniem różnego rodzaju odpadów na terenie działki w 
Rekcinie, będącej prywatną własnością.  
22 lipca- święto Policji.  
24 lipca – spotkanie z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej, żeby omówić 
możliwości przekazania bądź oddania w dyspozycję OKSiR-owi terenów na których 
wybudowaliśmy stanicę w Wiślince. Ten teren został nam nieodpłatnie przekazany 
przez RZGW.  
Spotkanie z GDDKiA w sprawie budowy odwodnienia w Straszynie. Część wody z 
obwodnicy jest odprowadzana do naszego układu deszczowego i udało się nam 
domówić z GDDKiA, gdzie przekażą nam oni środki na przebudowę odwodnienia 
części dróg należących do nich, ale również obejmujących nasze drogi i 
odprowadzenie wody deszczowej do Raduni.  
25 lipca – otwarcie rodzinnego ogrodu w Cieplewie. Projekt był realizowany przez 
KGW Łęgowo i Cieplewo. Przepiękna inwestycja za ponad 40 tys. zł. Gmina udzieliła 
na ten cel pożyczki, dzięki czemu KGW mogło ten projekt zrealizować.  
30 lipca – spotkanie z zespołem urbanistów, którzy robią zmianę planu dla części 
nizinnej. Przypomnę, że ta zmiana została wywołana wnioskiem złożonym przez 
firmę, która będzie kładła kabel przesyłowy do rozdzielni prądu, więc przy okazji 
porządkujemy wszystkie rzeczy, które należy zrobić, szczególnie po wybudowaniu 
obwodnicy południowej.  
Mieliśmy również spotkanie z GDDKiA w sprawie skrzyżowania w Borkowie. Mamy 
tam sprawę do uregulowania w rejonie wjazdu do firmy Broker.  
Spotkaliśmy się po raz kolejny ze służbami pana Starosty – wydział Ochrony 
Środowiska, Budownictwa, a także Nadzór Budowlany w sprawie zabudowy w 
Radunicy. Tam jest powszechne niszczenie urządzeń melioracyjnych – rowów, 
podnoszenie terenów bez jakiejkolwiek kontroli, wyprowadzanie wód opadowych na 
drogi gminne. To spotkanie nie wniosło nic nowego, ale zrobiliśmy wizję w terenie i 
myślę, że zobaczenie jaka jest dewastacja urządzeń już wcześniej funkcjonujących 
spowodowała, że stosowne służby podejmą w końcu konkretne działania.  
12 sierpnia – Dzień Seniora w Cieplewie. Bardzo dziękuję państwu sołtysom, OSP 
Jagatowo, Straży Gminnej i wszystkim innym, którzy przyczynili się do 
przeprowadzenia tego pięknego spotkania.  
13 sierpnia – spotkanie z prezesem Szadółek, które było pokłosiem wcześniejszego 
spotkania z prezesem miasta Gdańska, panem Lisickim, i ościennymi gminami. My 
jesteśmy przypisani do rejonu Szadółki, jeżeli chodzi o wywóz śmieci i oni teraz 
przystępują do projektowania spalarni. Problem jest tego rodzaju, że my jako gmina 
(tak jak wszyscy) będziemy musieli wstępnie określić strumień śmieci, które będą 
podlegały spaleniu. Jest to ogromny problem, bo musimy przewidzieć najbliższe 20-
30 lat, jaka ilość śmieci będzie spalana, żeby instalacja, która będzie budowana 
mogła sprostać tym ilościom. Zaprognozowanie zbyt dużej ilości będzie powodowało, 
że jak jej nie wykorzystamy to i tak będziemy za to płacili. Jeżeli zaś zadeklarujemy 
zbyt mało, a będziemy chcieli dostarczyć więcej, to się może okazać, że nasze 
śmieci nie będą przyjęte. Także czeka nas nie lada kłopot. Wszyscy stoją przed 
takim problemem. My na szczęście jesteśmy po wielkim boomie inwestycyjnym w 
gminie. Na spotkaniu w tej sprawie, podałam też przykład naszej gminy, gdzie w 
ciągu 10 lat przyrost ludności wzrósł o 120 %. Są różne pomysły na rozwiązanie tego 
problemu i musimy się z tym zmierzyć.  
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14 sierpnia – spotkanie z pracownikami GOPS i gminy – piszemy taki projekt 
rewitalizacji przestrzennej i społecznej dla kilku naszych miejscowości. Nie wiemy 
czy pieniądze będą tylko dla obszarów miejskich czy też dla wiejskich, ale w razie 
czego będziemy przygotowani,  jeżeli takowe środki się pojawią.  
19 sierpnia – egzamin dla nauczycieli mianowanych. Zdawało go 9 osób. Jestem pod 
wrażeniem osób składających ten egzamin, świetni nauczyciele, ludzie z pasją i 
życzyłabym sobie, żeby w naszych szkołach tego typu ludzie pracowali.  
22 sierpnia – omówienie przebiegu realizacji schetynówki. Spotkaliśmy się z 
naczelnikiem Świsem. Chcę państwa uczulić, szczególnie tych, gdzie projekt jest 
realizowany, żebyście państwo zwrócili uwagę na przebieg i usytuowanie różnych 
rzeczy. Będą państwo też uczestniczyli w komisjach odbiorowych, jeżeli uznacie, że 
coś zostało w ramach programu zniszczone, proszę to zapamiętać i na pewno 
będziemy egzekwować wykonanie.  
Wczoraj odbyła się narada dyrektorów i nasze szkoły są w pełni przygotowane na 
początek roku szkolnego. Znowu notujemy kolejny wzrost ilości dzieci. Największą 
szkołą w tym roku szkolnym będzie szkoła w Straszynie – 820 uczniów, szkoła w 
Rotmance – 650, Łęgowo – prawie 600. Odnotowujemy duży wzrost również w 
Wiślinie, bo jest tam o 40 dzieci więcej niż w zeszłym roku ( ok. 190 uczniów). Te 
inwestycje, które wykonaliśmy, zostały zrobione w czasie. Dzieci, które uczą się w 
szkołach o dwóch pełnych zmianach są w szkole maksymalnie do 17. Nie odbiegamy 
od tego co się dzieje w innych samorządach, musimy przetrwać ten wyż i potem 
sytuacja zacznie się stabilizować.  
Chcę też powiedzieć, że między sesjami rozstrzygnęliśmy i podpisaliśmy umowy na: 
boisko w Wiślince, przewóz dzieci niepełnosprawnych ze szkoły, przebudowa 
nawierzchni dróg: ul. Akacjowa Juszkowo, ul. Spacerowa Żuławka, ul. Kwiatowa 
Wiślinka, Mokry Dwór i Lędowo, budowa ulic w Jagatowie, budowa świetlicy w 
Będzieszynie – rozstrzygnięty przetarg i czekamy na umowę, jeżeli dziś przyjmiecie 
państwo uchwałę budżetową to lada moment to nastąpi. Ogłosiliśmy również 
przetargi na drogi przy kościele w Rotmance, place zabaw: w Wiślince i w Borkowie.  
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Marek Kowalski – proszę o przełożenie mojego 
sprawozdania na następną sesję z uwagi na to, że w ostatnim czasie żadne duże 
wydarzenie nie miało miejsca.  
 
IV. Interpelacje i zapytania radnych.  
Nie zgłoszono.  
 
V. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pani Ewa Romik – chciałabym podziękować, również w imieniu mieszkańców, 
paniom z referatu Gospodarki Komunalnej za świetnie przygotowaną imprezę – 
warsztaty ekologiczne dla małych dzieci. Była to świetna impreza.  
Pan Bogdan Laskowski – przykro mi, że Starostwo nie ma narzędzi, aby mogło 
zrobić porządek z firmą, o której pani Wójt wspomniała. On działa bezkarnie, nic go 
nie interesuje, nie wpuszcza komisji. Tam jest wolna amerykanka. Byłem w tej 
sprawie u Starosty, u naczelników. Te rozmowy prowadzone z komisją, są mało 
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sensowne, bo jesienią on już nie spełniał warunków, to komisja wyznacza mu czas 
itd. ale dalej nie kontroluje. Dopiero po naszej interwencji jest jakaś mała reakcja. 
Wyczuwam, że od Starostwa płynie jakby takie przyzwolenie chyba na takie 
działania. Nie możemy na to pozwolić.  
 
VI. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany budżetu gminy na rok 2014 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – wójt gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
projektu uchwały ( brak quorum na posiedzeniu Komisji). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 8 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 8 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLIX/67/2014 z 
dnia 26 sierpnia 2014 r.  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2014.  
 
2. zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – wójt gminy.   
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu nie zaopiniowała 
projektu uchwały ( brak quorum na posiedzeniu Komisji). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 8 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 8 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XLIX/68/2014 z 
dnia 26 sierpnia 2014 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański.  
 
VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Brak interpelacji z pkt. IV i V.  
 
VIII. Wolne wnioski.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – wpłynęło do nas zaproszenie na 
Wojewódzkie diecezjalne dożynki Województwa Pomorskiego w Starym Polu na 14 
września 2014. Jesteśmy zaproszeni do miasteczka samorządowego, możemy się 
tam wystawić jako gmina, zaproszone są KGW, można sprzedawać swoje produkty 
za drobną opłatą. Są różnego rodzaju konkursy, m.in. na wieniec dożynkowy – 
proponowałbym, żeby zastanowić się, czy wygrany wieniec w naszych dożynkach nie 
wystawić w tamtym konkursie. Przede wszystkim chciałabym skierować te informacje 
do KGW – być może po naradzeniu się byśmy tam pojechali. Natomiast państwa, w 
imieniu pana Marszałka i pana dyrektora PODR, serdecznie zapraszam.  
Poza tym przypominam, że w tym roku Wojewódzka Inauguracja Roku Szkolnego 
jest w Borkowie. O 8.30 rozpoczyna się msza w kościele w Straszynie, która odprawi 
ks. arcybiskup, natomiast o 10.00 rozpocznie się uroczystość w szkole w Borkowie. 
Wiem, że wszyscy mamy jeszcze rozpoczęcia w swoich szkołach, ale też jest to 
jednak wojewódzka inauguracja, będą wszystkie poczty sztandarowe, więc bardzo 
państwa zapraszam. Prosiliśmy też państwa o potwierdzenie swojego udziału, a do 
dziś nie mamy tej informacji, więc gdybyście państwo byli uprzejmi to zrobić, to  
umożliwi nam to  rezerwację miejsc.  
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6 września, godz. 14.00 – otwarcie stanicy wodnej w Wiślince.  
30 sierpnia godz. 10.00 – Turniej Sołectw w Juszkowie wraz z wodowaniem czterech 
pięknych rowerów wodnych w kształcie łabędzi.  
Dostaliśmy też zaproszenie na 2 września na Turniej Samorządowców na Faktorii w 
Pruszczu Gdańskim.  
 
IX. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XLIX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona o godz.10.30.  
 
Protokołowała: 
Anna Kamrowska 
Protokół został przyjęty na L Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 30 września 
2014 r.  
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